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ACTA NÚM. 28 
 
Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació 
 
Juan Antonio Baeza Labat 
Marta Bertrán Tarrés 
Jordi Carrabina Bordoll 
Juan Jesús Donaire Benito 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Virginia Luzón Fernández 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Vicente Martínez Perea 
Xavier Navarro Acebes 
Pilar Orero Clavero 
Cristina Palet Ballús 
Alejandro Perálvarez Marin 
Xavier Ramos Morilla 
Nerea Roher Armentia 
David Sánchez Solbes 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
No assisteixen a la reunió Màrius Martínez Muñoz, Antonio Miguel Espinosa Morales, 
Lidiane Nunes de Castro ni Paloma González Marcén. S’han excusat d’assistir-hi Pau 
Casanellas Peñalver, Mercè Díez Jiménez i Carme Font Paz.  
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió de 
la Recerca i Núria Casaldàliga Rojas, directora del Servei de Biblioteques.  
 
Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe de les vicerectores. 
3. Informació sobre dades comparatives per a la priorització de les convocatòries FI i 

PIP. 
4. Aprovació, si escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d'estades de curta 

durada a l'estranger per a l’any 2024 pels beneficiaris/es de contractes predoctorals 
de les convocatòries PIF UAB 

5. Aprovació, si escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d'ajuts de la UAB 
per a la captació i la retenció de talent investigador a la UAB (Talent UAB). 

6. Aprovació, si escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d'ajuts per a 
l'adquisició/renovació d'equipament científic i tecnològic de la UAB 

7. Aprovació, si escau, de la priorització de la plaça permanent reservada pel programa 
Talent UAB. 

8. Aprovació, si escau, de la re-assignació de places de TSR. 
9. Informar favorablement/Aprovació, si escau, d'adscripcions i desadscripcions 

d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
10. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds d'IVU. 
11. Assumptes de tràmit. 
12. Torn obert de paraules. 

 

A les 9:30 h del dia 21 de març del 2024, 
es reuneixen, en sessió ordinària, a la sala 
de juntes del Rectorat, sota la presidència 
de la vicerectora de Recerca, Assumpció 
Malgosa Morera, els membres de la 
Comissió de Recerca, Transferència i 
Innovació assenyalats al marge.  
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden aprovar l’acta de la sessió de 14 de febrer de 2024. 
 
2. Informe de les vicerectores 
 
La presidenta informa que el dia 6 de març va tenir lloc la Jornada Institucional en 
commemoració del Dia Internacional de les Dones. Així mateix, comenta que el dia 11 
es va fer una conferència sobre política i ciència a l’Escola de Doctorat, a càrrec de la 
directora del Consell Superior d’Investigacions Científiques (CSIC), Eloísa del Pino. 
 
També explica que s’està organitzant la Nit de la Recerca, que tindrà lloc l’últim 
divendres de setembre. Es tracta d’un acte important perquè suposa el reconeixement 
de la UAB com a seu de la Nit Europea de la Recerca. Per dur a terme aquest acte s’ha 
rebut finançament a través d’un projecte Erasmus+. 
 
Pel que fa als SGR, la presidenta informa que el director general de Recerca va 
comentar que hi hauria una pròrroga fins a mitjans del 2025 i que la convocatòria d’SGR 
tornaria a sortir, atès que des de la Generalitat volien continuar amb les polítiques que 
feien fins ara. Així mateix, informa que comença una auditoria en què volen revisar tota 
la documentació de les sol·licituds d’alguns SGR. Des de la UAB s’està preparant tota 
la documentació i la presidenta comenta que en alguns casos hi ha certs aspectes que 
no s’han fet del tot bé. 
 
En l’àmbit de doctorat, la presidenta explica que estan preparant la visita d’un comitè 
extern per a la certificació de l’Escola de Doctorat, que implicaria un canvi molt important 
perquè ja no es necessitaria l’acreditació dels programes de doctorat per part de la 
Generalitat.   
 
La presidenta també fa saber que ahir van tenir una reunió de la Comissió de Recerca i 
Transferència de Coneixement del CIC en la qual els van explicar que hi hauria alguns 
decrets llei econòmics per tal que les universitats puguin anar funcionant mentre no hi 
hagi un nou govern.  
 
Així mateix, en relació amb el Pla d’excel·lència, van informar que es farà una prova pilot 
d’acreditació de les estructures internes de les universitats. De moment només s’hi 
podrà presentar una estructura per universitat. Hi va haver bastant debat perquè encara 
no se saben quins han de ser els indicadors, però els van informar que abans del juliol 
tindrien una proposta de criteris. En principi, sembla que no hi hauria canvis importants 
respecte la proposta de l’any anterior. De totes maneres, la presidenta aclareix que els 
que siguin avaluats positivament no hauran de concursar per obtenir fons, sinó que el 
sol fet de ser avaluats positivament ja els dona dret a un cert finançament, la qual cosa 
implica una novetat respecte els criteris anteriors.  
 
També els van informar que hi haurà un programa d’estabilització per al personal 
investigador de les universitats, els Cerca i les ICTS.   
 
Finalment, explica que el dia 9 d’abril tindrà lloc a la UAB una taula rodona sobre 
avaluació de la recerca, a la qual estan convidats els membres d’aquesta comissió. 
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La presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, que comença explicant que fa dues setmanes van sortir les resolucions 
dels ajuts d’Indústria del Coneixement. Se’n van demanar quatre i se n’han concedit 
tres, que suposa un 75 % d’èxit. Els investigadors a qui se’ls han concedit són Manuel 
Castillo, Salvador Ventura i Xavier Sala. 
 
La vicerectora informa que la UAB va participar en el FYFN del Mobile World Congress 
(MWC). Afegeix que, a l’estand de la UAB, també hi havia diverses empreses de base 
tecnològica (EBT) de la UAB. Així mateix, informa que en finalitzar el MWC es va fer una 
enquesta sobre la presència de la UAB i el resultat va ser molt positiu. La vicerectora fa 
saber que ja s’ha fet la reserva per a l’any vinent i que s’augmentarà l’estand a quatre 
dies per no perdre visibilitat.  
 
Seguidament, la vicerectora informa que el dia 4 de març va ser la presentació dels Fons 
d’Inversió en Tecnologies Avançades (FITA), que són uns fons que disposen d’un 
finançament de 55 milions d’euros, dels quals 30 milions són aportats pel Govern, 15 
milions pel Fons Europeu d’Inversions (FEI) i 10 milions per inversors privats. Els FITA 
els gestiona la gestora Growth Venture Capital, la qual va resultar adjudicatària de la 
licitació. El que es vol fer és repartir aquests diners durant un període de quatre anys a 
empreses que comencen. Així mateix, tenen pensat reservar un 5 % del finançament 
per a projectes amb un nivell de maduresa tecnològica (TRL) alt.  
 
Quant als fons FEDER per a les oficines de transferència de resultats de la recerca 
(OTRI), informa que ja tenen un any i mig de retard en la nova convocatòria. En principi, 
els han informat que el cofinançament ha de ser en un 40 % FEDER, 23% la Generalitat 
i el 37% les Universitats. 
 
Tot seguit, informa que estan fomentant un grup d’interès d’intel·ligència artificial a la 
UAB amb l’objectiu de poder demanar projectes transversals per a la Universitat.  
 
La vicerectora comenta que el 9 de maig se celebrarà la Jornada “La transferència de 
coneixement en ciències socials i humanitats”. 
 
També fa saber que aquest any la Setmana de la Innovació a la UAB serà del 14 al 18 
d’octubre.  
 
Seguidament, la vicerectora informa que el 3 de març passat va assistir amb la directora 
del Servei de Biblioteques a la comissió de ciència oberta del CSUC, i el mateix dia, la 
vicerectora també va assistir a una nova comissió estratègica de ciència oberta del 
CSUC on es va presentar el Pla estratègic de la Generalitat de Catalunya en ciència 
oberta, publicat a la web del CSUC. Aprofita per explicar que es vol reformular la 
comissió d’accés obert de la UAB per fer-la més àmplia i que englobi diferents aspectes 
de la ciència oberta. A continuació, remarca el paper de les biblioteques en aquest àmbit 
i dona la paraula a la directora del Servei de Biblioteques, Núria Casaldàliga. 
 
La directora explica que fa poc més d’un mes es va llançar el portal de ciència oberta, 
el qual inclou les diferents potes de la ciència oberta. Informa que no en totes aquestes 
potes s’està avançant de la mateixa manera. En aquest sentit, explica que sobretot ha 
crescut l’accés obert i la ciència ciutadana i que disposen d’una eina molt útil, que és el 
termòmetre d’accés obert, on es veu com evoluciona l’accés obert a la UAB, conforme 
a allò publicat a Egreta i al DDD. La directora projecta l’eina i n’explica el funcionament. 
Es pot veure una evolució important en les publicacions en obert a la UAB i la directora 
explica que van progressant adequadament i complint tot allò que marca la legislació en 
ciència oberta, gràcies a les accions internes que ho promouen (convocatòries, tesis per 
compendi d’articles) i la convocatòria de trams de recerca que també potencia l’accés 
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obert dels articles presentats. Informa que les dades no són agregades sinó que són 
desagregades per any i estan organitzades per grans àmbits temàtics, tant en 
percentatges com en nombres absoluts. Per acabar, també es poden veure les dades 
acumulatives. La directora destaca que la UAB és la segona universitat que publica més 
datasets al CORA.RDR, eina del Consorci de Serveis Universitaris de Catalunya 
(CSUC).  
 
Finalitzada la intervenció, s’obre un torn de paraules. La presidenta demana que 
s’intervingui en primer lloc sobre les informacions donades per la directora del Servei de 
Biblioteques i després sobre la resta de temes.  
 
Els membres de la Comissió feliciten la gran feinada que hi ha darrere del termòmetre 
d’accés obert. Alguns membres posen de manifest l’alt percentatge que ha de destinar-
se a pagar costos de publicació d'articles (article processing charges, APC) des dels 
projectes de recerca. En aquest sentit, es pregunta si han previst alguna estratègia per 
pal·liar aquest efecte o si des de la Generalitat s’han previst recursos per poder fer-hi 
front. Es respon que de moment no s’han previst accions internes i que des de la 
Generalitat tampoc tenen previst dotar-hi recursos.   
 
Alguns membres de la Comissió fan la reflexió que la ciència oberta és un  gran benefici 
per a l’empresa privada a cost de les administracions públiques. En aquest sentit, es 
posa de manifest que s’han de pagar una sèrie d’editorials i això s’ha de treure de 
recursos públics. Així mateix, l’accés obert recau en gran part sobre els IP. Es respon 
que des de les biblioteques els donen molt suport i que no cal que aquestes tasques les 
realitzin els IP sinó que poden fer-les doctorands.  
 
Seguidament, es pregunta sobre les proves pilot d’avaluació, en concret, que s’aclareixi 
si els departaments o instituts que participin en la prova pilot i siguin avaluats 
positivament tindran accés al finançament. Es respon afirmativament.  
 
Per acabar, es pregunta si es tenen novetats sobre el projecte del Reial Decret pel qual 
es regula l’organització dels departaments universitaris. Es respon que no.  
 
3. Informació sobre dades comparatives per a la priorització de les convocatòries FI i 
PIP. 
 
La presidenta informa que els contractes PIP UAB els volien avaluar conjuntament amb 
els contractes FI. Quan es va presentar aquest tema a la Comissió de Personal 
Acadèmic, alguns dels membres van comentar que hi havia moltes dificultats per accedir 
a aquests contractes perquè els criteris eren molt poc homogenis. La presidenta es va 
comprometre en aquell moment a aportar dades comparatives sobre els criteris.  
 
S’han analitzat totes les dades des del 2010 fins al 2024, en concret, quants contractes 
s’han demanat, quants se n’han concedit i quants han sigut rebutjats, per part de tots 
els departaments. De totes aquestes dades analitzades, no se n’ha pogut extreure cap 
patró, per tant no creuen que pugui haver-hi cap problema amb els criteris ni amb cap 
departament.   
 
Així mateix, han comparat els expedients actuals (del 2024) ponderats amb el model 
anterior (el del 2022) per veure’n les diferències. 
 
En el model del 2022 es valorava el conjunt d’un grup de persones, a part del currículum 
de l’expedient, i en el model que es fa servir ara es valora el currículum de l’investigador.  
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No obstant això, el que han pogut comprovar és que en relació amb l’expedient de 
l’estudiant  els dos models s’ajusten prou bé, sobretot en aquells casos en què tenen un 
IP que té 3 punts.  
 
La presidenta obre un torn de paraules. Els membres de la Comissió feliciten novament 
les vicerectores per aquesta iniciativa. Alguns membres de la Comissió entenen que de 
vegades no es demanen aquestes convocatòries per no perjudicar l’estudiant. D’altra 
banda, es fa una intervenció en la qual es posa de manifest la situació que hi ha certs 
grups que acaparen tot el finançament, cosa que els fa més atractius per seguir rebent 
encara més finançament, per la qual cosa acaben estant sobrefinançats.  
 
En general els membres de la Comissió discuteixen sobre la conveniència de seguir 
utilitzant els criteris de les FI, ja que són uns criteris que s’han treballat molt i que de 
moment estan funcionant correctament.  
 
4. Aprovació, si escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d’estades de curta 
durada a l’estranger per a l’any 2024 per als beneficiaris de contractes predoctorals de 
les convocatòries PIF UAB. 
 
La presidenta informa que s’han concedit dotze ajuts i se n’han desestimat quatre. Les 
raons de les desestimacions han sigut que no eren PIF de la UAB. A més a més, un 
d’ells demanava una estada per Espanya i, per tant, no complia les condicions de la 
convocatòria, que és per estades a l’estranger. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent:  
 
PRIMER.- Aprovar la proposta de resolució definitiva de la Convocatòria d’ajuts 
per a estades de curta durada a l’estranger per a l’any 2024 pels beneficiaris/es de 
contractes predoctorals de les convocatòries PIF UAB, de conformitat amb el 
Annex núm.1. 
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
5. Aprovació, si escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d'ajuts de la UAB per 
a la captació i la retenció de talent investigador a la UAB (Talent UAB) 
 
La presidenta informa sobre la resolució definitiva de la convocatòria Talent UAB. La 
convocatòria tenia per objecte convocar tres ajuts per a la contractació, en règim de 
cofinançament, de personal investigador doctor (director de recerca) amb trajectòria 
investigadora acreditada. Explica que s’hi han presentat cinc persones, com que només 
hi ha tres places, s’han de quedar amb els tres primers de la llista prioritzada.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar la proposta de resolució definitiva de la convocatòria d’ajuts de 
la UAB per a la captació i la retenció de talent investigador a la UAB (Talent UAB), 
de conformitat amb l’Annex núm. 2.  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
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Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
6. Aprovació, si escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d'ajuts per a 
l'adquisició/renovació d'equipament científic i tecnològic de la UAB 
 
La presidenta explica que l’objecte de la convocatòria era l’adquisició o renovació 
d’equipament estratègic per a la recerca i que la quantitat que s’hi destinava era de 
500.000 € i es requeria d’un cofinançament. De les sol·licituds presentades, se’n van 
poder valorar 75, ja que algunes es van haver d’excloure. Aquestes sol·licituds les van 
valorar quatre comissions, una per cada gran àmbit del coneixement. Finalment es va 
fer una priorització preliminar, a la qual es van presentar deu al·legacions, principalment 
des de l’àmbit de les ciències experimentals i les enginyeries. Una vegada contestades 
aquestes al·legacions es presenta la proposa de resolució definitiva.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar la proposta de resolució definitiva de la Convocatòria d’ajuts 
per a l’adquisició/renovació d’equipament científic i tecnològic de la UAB, de 
conformitat amb l’Annex núm. 3.   
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
 
7. Aprovació, si escau, de la priorització de la plaça permanent reservada pel programa 
Talent UAB 
 
Aquest any només hi va haver dues sol·licituds, una de les quals no es va avaluar perquè 
no tenia l’aval del departament corresponent, per la qual cosa només queda una 
sol·licitud. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement el llistat de priorització presentat pel 
Vicerectorat de Recerca (Annex núm. 4)  
 
SEGON.- Traslladar aquest acord a la Comissió de Personal Acadèmic (CPA) 
perquè exerceixi les seves funcions. 
 
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
8. Aprovació, si escau, de la re-assignació de places de TSR 
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El punt cau de l'ordre del dia. Una membre de la Comissió intervé per sol·licitar més 
informació sobre aquest punt, i la vicerectora i la cap de l’Àrea de Gestió de la Recerca 
la proporcionen. No obstant això, es remarca que, degut a què aquest punt  havia caigut 
de l'ordre del dia no hi havia la documentació penjada.  
 
9. Informar favorablement/Aprovació, si s'escau, d'adscripcions i desadscripcions 
d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
 
La presidenta informa sobre la proposta de modificació d’adscripció d’activitat 
investigadora de personal acadèmic a CER i instituts de recerca propis d’acord amb 
l’Annex núm. 5. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement l’adscripció de l’activitat de recerca dels 
investigadors als instituts i centres d’estudis i de recerca en els termes de l’Annex 
núm. 5. 
 
SEGON.- Elevar aquest acord a la vicerectora de Recerca perquè exerceixi les 
seves competències. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
10. Informar favorablement, si escau, de sol·licituds d'IVU. 
 
La presidenta informa sobre les propostes de sol·licitud de reconeixement com a 
investigadors vinculats a la Universitat, d’acord amb la llista que s’adjunta com a Annex 
número 6. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement la sol·licitud de reconeixement d’investigadors 
vinculats recollits en a l’Annex núm.6.   
  
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
11. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 
 
12. Torn obert de paraules. 
 
S’obre un torn de paraules.  
 
El representant del comitè d’empresa del personal docent i investigador planteja a la 
Comissió una qüestió que va sorgir en el darrer plenari d’estudiants i és que als 
estudiants de doctorat se’ls hauria de dotar d’equipaments per poder dur a termes les 
tesis. La vicerectora respon i entén que el que s’ha d’assegurar és que tinguin accés a 
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l’equipament informàtic. Es fan diverses intervencions en les quals s’informa que des 
del ciberatac es va  aprovar un pla en el qual es dotava d’un ordinador portàtil a tot el 
capítol I. Pel que fa al capítol VI és responsabilitat de l’IP del projecte. No obstant això, 
no ho acaben de tenir clar del tot i es comprometen a traslladar-ho al gerent.  
 
Així mateix, la directora del Departament de Ciència Animal i dels Aliments transmet el 
que han demanat alguns professors del seu departament que és que si no s’han 
plantejat que algunes beques puguin ser cofinançades i així n’hi hauria algunes més. La 
presidenta respon que sí que s’ho van plantejar, però després d’haver publicat la 
convocatòria. És per això que hi pensaran de cara a convocatòries futures.  
 
 
 
A les 11.40 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 


